
V DOBROČOVICÍCH MAJÍ D ĚTSKÉ HŘIŠTĚ, 

CESTA K NĚMU BYLA DLOUHÁ 

DOBROČOVICE – Na začátku téhle dlouhé cesty byly hlavně velké plány a naivní představy, které ale 

vystřídalo brzké vystřízlivění. To když jsme zjistili, že cesta k cíli nebude tak snadná, jak jsme si představovali.  

V lednu 2009 jsme založili občanské sdružení Dobrák, které vzniklo za účelem rozvoje kultury v obci. Zároveň 

bylo naším velkým cílem i postavení dětského hřiště. Ideálním místem pro jeho realizaci se jevil obecní pozemek za 

budovou staré školy, který sdružení Dobrák obec pronajala. MAS Region Pošembeří vyhlásila v srpnu 2009 první kolo 

příjmu žádostí pro čerpání prostředků alokovaných na realizaci Strategického plánu Náš Region v rámci Programu 

rozvoje venkova. V září 2009 jsme sepsali projekt a chvíli nad námi asi svítila šťastná hvězda, protože na konci března 

2010 nám byla dotace přislíbena.  

V tu dobu ale zároveň v obecním zastupitelstvu nastala 

patová situace, kdy nám obec nebyla schopná vyplatit finanční 

prostředky na předfinancování projektu. Situace vypadala 

beznadějně a my jsme nevěděli, jak z toho ven. Hrozilo, že dotace 

propadne a my zároveň nebudeme mít prostředky na proplacení již 

započaté práce.  

V této neřešitelné situaci nám nakonec pomohli naši 

dobročovičtí spoluobčané, kteří stejně jako členové Dobráka, 

vložili do projektu svoje vlastní peníze. Jsme vděčni i firmám 

MORES a.s. a Gerlich Odry s.r.o., které tolerovaly téměř půlroční 

dobu splatnosti. Díky nim se do podzimu roku 2010 povedlo hřiště dopracovat do takové fáze, že mohly být obci 

představeny alespoň herní prvky. 

Na jaře tohoto roku firma Zahrady Gut provedla úpravy terénu, výsadbu zeleně a výsev trávníku a hřiště tak 

bude brzy připraveno na zátěžové testy malých dobročovických občánků i dětí z okolí, které by snad měly chuť na 

jízdu v pošťáckém autě, houpání na houpačkách, dovádění v multifunkční věži, lezení po hrazdách nebo klouzání na 

skluzavce. Občanské sdružení také plánuje hřiště využívat jako místo k setkávání, seznamování a tvoření: dětské hřiště 

pomalu ožívá, proběhly tu první jarní dílny, vyráběli jsme Moranu, malovali kraslice, pletli pomlázky, stihli jsme už i 

první táboráky. Děti si tu společně hrají, rodiče povídají…  

Byla to spousta práce a těžká zkouška pro naše nervy, ale nakonec to vyšlo! Koordinátoři celého projektu a členové OS 

Dobrák, Petr Černý a Olga a Filip Šebkovi, nechtějí zatím nic zakřiknout a věří, že i konečnou administraci projektu a 

vyúčtování dotace zdárně dokončí. Velký dík patří všem v MAS Pošembeří, kteří nám pomáhali hledat řešení i v době, 

když už jsme my žádná neviděli. Stejně tak firmám, 

které se na výstavbě hřiště podílely, protože zpočátku 

pracovaly opravdu jen za ‚dobré slovo‘, věřily nám a 

vždy nám vyšly vstříc, obci Dobročovice, která se na 

hřišti finančně z 10% podílela, ale především všem 

z Dobročovic, za jejich přispění - finanční i v podobě 

dobrovolné práce - a podporu.  

      

  Michaela Černá, OS Dobrák 


